



ကရင်ငြိမ်းချမ်းရေး အထောက်အကူပြုကွန်ရက်(KPSN) သာသနာ့အထူး ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

၁၁ ဩဂုတ်လ ၂၀၂၀

နော်မုနော်အား သတ်ဖြတ်မှုအပေါ် တရားစီရင်မှုတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု မရှိခြင်းအတွက် KPSN က ရှုတ်ချလိုက်ပြီး မူကြော် နှင့် ခလယ်လွှီထူ ပြည်သူများ၏ မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်ဖွဲ့များ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာသွားရေး တောင်းဆိုမှုများကို ထောက်ခံသည်။

မူကြော်တွင် ဇူလိုင် ၁၆ ရက်နေ့က ကရင်ကျေးရွာသူ အသက် ၁၆ နှစ်အရွယ် နော်မုနော်ကို ပစ္စည်းလုယူကာ သတ်ဖြတ်ခဲ့သည့် စစ်သား နှစ်ယောက်ကို စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ တရားရုံးတွင် ကြားနာခဲ့ပြီး "အမြင့်ဆုံးပြစ်ဒဏ်" ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာစစ်တပ်(တပ်မတော်)က ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၂ ရက်နေ့တွင် ကြေညာခဲ့သည်။ ပြစ်ဒဏ်နှင့် ပတ်သက်၍ အများပြည်သူသို့ နောက်ထပ် မည်သည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်ကိုမျှ ထုတ်ပြန်ခြင်း မရှိခဲ့ပါ။

ဤရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သော ရာဇဝတ်ပြစ်မှုအတွက် နော်မုနော်၏ မိသားစုနှင့် ပြည်သူလူထုများ၏ တရားမျှတမှုရရှိခြင်းရှိမရှိကို သိရှိရန် အခွင့်အရေးကို လေးစားမှုမပြုပဲ ဤအမှုတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု အားနည်းခြင်းကို KPSN က ပြင်းထန်စွာ ရှုတ်ချလိုက်သည်။ စစ်သားများသည် နော်မုနော်ကို "မတော်တဆ" သတ်ဖြတ်မိခြင်း ဖြစ်သည်ဆိုသည့် မကြာမီက ပြောဆိုချက်သည် တရားစီရင်ရာတွင် မျှတစွာ ဆောင်ရွက်ခြင်းရှိမရှိအပေါ်တွင် အခိုင်အမာ သံသယဖြစ်ဖွယ်ရှိသည်။

အမှန်တကယ်တွင် တာဝန်ချိန်ပြင်ပတွင်ရောက်ရှိနေသော စစ်သားများက အရပ်သားတစ်ဦးအပေါ် ကျူးလွန်သည့် ရာဇဝတ်မှု ဖြစ်သည့်အတွက် ဤအမှုကို စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ခုံရုံးတွင် စီရင်ရမည်မဟုတ်ပဲ အရပ်ဘက် တရားရုံးတွင်သာ စီရင်ရမည်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် မြန်မာစစ်တပ်က ၎င်းတို့တွင် တရားစီရင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဆိုခြင်းမှာ အချက်အလက်များကို အများပြည်သူ မသိရှိစေရန်အတွက် ထိန်းသိမ်းရန် နှင့် မူကြော်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်ရှိ အခြားခရိုင်များတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော အရပ်သားများအပေါ် ကျူးလွန်ခဲ့သည့် ရာဇဝတ်မှုများကဲ့သို့ပင် ဖုံးကွယ်ရန် ကြိုးပမ်းခြင်းဖြစ်သည်မှာ ထင်ရှားသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း မကြာသေးမီက ရက်စက်မှုသည် မူကြော်တွင် ကျူးလွန်ခဲ့သော မြန်မာ့တပ်မတော်၏ သတ်ဖြတ်မှု အများအပြားမှ နောက်ဆုံးတစ်ခုသာဖြစ်ပြီး အားလုံးမှာ ကျူးလွန်ခံရသူအား အပြစ်ပေးအရေးယူခံရခြင်းမှ ကင်းလွတ်စေခဲ့သည်။ KNU သစ်တော အလုပ်သမား တစ်ဦး မတ်လ ၅ ရက်နေ့က ပစ်သတ်ခံရသည့် ဖြစ်ရပ်တစ်ခုတွင် မြန်မာစစ်တပ်က ဆိုင်ကယ်စီးလာသော ကျူးလွန်ခံရသူသည် သူတို့အား ဦးစွာ တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် မိမိကိုယ်ကို ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် ပြန်လည်လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟုပင် လွဲမှားစွာ ပြောဆိုခဲ့သည်။

တည်ရှိနေသည့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား အပြစ်ပေး အရေးယူမှုမှ ကင်းလွတ်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်သည် စစ်သား နှစ်ယောက်အား နေ့ခင်းကြောင်တောင်တွင် နော်မုနော်ကို လုယက်သတ်ဖြတ်မှုကို ဖြစ်စေခဲ့ပြီး ဇူလိုင်လ ၂၂ ရက် နှင့် ၂၈ ရက်နေ့တို့တွင် မူကြော်တွင် နှင့် ဩဂုတ်လ ၆ ရက်နေ့၌ ခလယ်လွှီထူတွင် ထောင်နှင့် ချီသော ကရင်ရွာသူရွာသားများကို

လူအများရှေ့မှောက်တွင် ချီတက်စေခဲ့ပြီး မြန်မာစစ်တပ်ကို ရာဇဝတ်မှု ကျူးလွန်မှုများကို ရပ်ဆိုင်းရန်နှင့် မူကြော်မှ သူတို့တပ်ဖွဲ့များ ရုတ်သိမ်းသွားရန် တောင်းဆိုမှုများကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာစစ်တပ်သည် သူတို့မြေတွင် ဆက်လက်ရှိနေပါက မည်၍မည်မျှဖြစ်စေ ဒေသခံပြည်သူလူထုများကို ဖိနှိပ်ရန် ရည်မှန်းထားခဲ့ပြီး သူတို့မည်သည့်အခါမျှ ဘေးကင်းလုံခြုံမှု ရှိမည်မဟုတ်ကြောင်း မူကြော်လူထုများက အပြည့်အဝ သိနားလည်ထားကြသည်။ မြန်မာစစ်တပ်သည် KNU နှင့် သူတို့၏ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို လေးစားမှုမရှိပဲ မူကြော်တွင် အဆက်မပြတ် ပြင်းထန်စွာ အင်အားတိုးချဲ့လျက်ရှိနေသည်။ အရပ်သား ဧရိယာများကို လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်မှုများ ပြုလုပ်နေကြသည်။ ထို့နောက် မကြာသေးမီ နှစ်များအတွင်း တစ်ဒါဇင်မကသော စစ်စခန်းများကို တည်ဆောက်နေကြသည်။

မိမိတို့သည် မူကြော်နှင့် ခလယ်လွီထူမှ ပြည်သူများ၏ နော်မုနော် အတွက် တရားမျှတမှု တောင်းဆိုချက်ကို ထောက်ခံပြီး အမှုကို အရပ်ဖက် တရားရုံးသို့ လွှဲပြောင်းရန် တောင်းဆိုသည်။ မိမိတို့အနေဖြင့် သူတို့၏ တောင်းဆိုချက် ဖြစ်သော မြန်မာစစ်တပ်များ - မူကြော်တွင်သာမက နိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိ ပဋိပက္ခနယ်မြေများမှ - ရုတ်သိမ်းရန်နှင့် စစ်စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရန်တို့ကိုလည်း ထောက်ခံသည်။ သို့မှသာလျှင် ဖက်ဒရယ် ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံ အခြေခံဥပဒေသစ် သို့ ဦးတည်သော အားလုံးပါဝင်သည့် ဆွေးနွေးမှုများ စတင်နိုင်ပေမည်။

နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့် မြန်မာတပ်မတော်နှင့် ၎င်းတို့၏ စီးပွားရေး အကျိုးစီးပွားများကို ပစ်မှတ်ထား အရေးယူပိတ်ဆို့ခြင်း အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် သံတမန်နှင့် စီးပွားရေး ဖိအားများပေးခြင်းဖြင့် တရားမျှတမှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် မိမိတို့၏ တောင်းဆိုချက်များကို ထောက်ခံရန် မိမိတို့ တောင်းဆိုသည်။

ဆက်သွယ်ရန်
နော်ဝါးဂူရိုး +၆၆ ၈၆ ၁၁၈ ၂၂၆၁ (ကရင်၊ အင်္ဂလိပ်)
စောဟေစိုး +၆၆ ၉၇ ၉၉၈ ၇၀၄၈ (ကရင်၊ အင်္ဂလိပ်၊ မြန်မာ)